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Voorzitter, leden van de raad, collegeleden, 
 
Allereerst willen wij de dank uitspreken aan allen die mee hebben gewerkt aan de 
samenstelling van deze begroting. Dank ook voor de goede samenwerking met de 
raadsleden onderling en met het college. Wij hopen in het komende begrotingsjaar op 

dezelfde collegialiteit, respect en samenwerking als voorgaande jaren, in de hoop en 
verwachting dat God ons aller werk zal zegenen. 
 
In onze beschouwingen willen we de indeling volgen zoals de begroting is opgesteld en 
de diverse programma’s daar waar nodig van commentaar voorzien en zonodig 
vervolgens een dekkingsplan presenteren. 
 
VOORWOORD 

De titel van het nieuwe collegeprogramma ‘Voorbij de financiële crisis’, heeft reeds een 
tipje van de sluier opgelicht: we zullen de komende jaren hard moeten werken en 
bezuinigen om de huidige crisis door te komen. De voorliggende begroting staat dan ook 
in het teken van stevige bezuinigingen. We zijn helaas genoodzaakt in deze begroting 
drastische bezuinigingen door te voeren tot ruim € 1.000.000,-. Enerzijds zijn de 
algemene uitkeringen vanuit de overheid verlaagd terwijl anderzijds is toegezegd de 
burger niet zwaarder te belasten. Dat noopt de raad om tot ingrijpende bezuinigingen te 

komen in de diverse samenwerkingsverbanden, de organisatie en in de uitvoering van de 
taken. Het college is er in geslaagd een voorstel te presenteren met een sluitende 
begroting, met in aanmerking genomen de uitgangspunten uit het raadsprogramma. 
Hiervoor onze complimenten. 
 
PROGRAMMA 1:   BESTUURLIJKE ORGANISATIE  
Oorspronkelijk was onze fractie voorstander van het samenwerkingsverband Utrecht-

West, met dien verstande dat men zich actiever zou moeten  opstellen waarbij onze 
gemeente daarin een voortrekkersrol zou kunnen spelen. Echter, het bleek trekken aan 
een dood paard. Inmiddels is de samenwerking ook door de andere partijen verbroken. 
De overige zaken die door de bezuinigingen getroffen worden betreffen veelal niet-
wettelijke taken en een versobering van de service aan de raadsleden. 
Als aanvulling op de voorstellen stellen wij de volgende toevoeging voor: 
Vanuit overzicht 2: afschaffen van de Jumelage ad € 5000,- vanaf 2014. De 
oorspronkelijke doelstelling lijkt ons lang achterhaald. Betreffende gemeenten maken 
deel uit van Europa en kunnen zich door gebruikmaking van de huidige media aan alle 
kanten voorzien van kennis e.d. De huidige contacten zijn, hoewel plezierig voor de 
deelnemers, niet nuttig voor onze gemeente. Wij begrijpen dan ook niet dat het college 
dit niet meeneemt in de voorstellen.  
 
Wat betreft de raadsuitjes is onze fractie van mening dat deze voorlopig opgeschort 
mogen worden tot betere tijden. Natuurlijk beseffen wij ons wel dat deze uitjes bijdrage 

aan de goede harmonieuze onderlinge samenwerking in de raad en daarom erg 
belangrijk zijn. Om deze reden hopen wij  dat raadsleden bereid zijn door middel van een 
eigen bijdrage de raadsuitjes in een afgeslankte vorm voort te zetten.  
Gemiddeld levert deze besparing € 2000,- per jaar op.  
 
Verder gaan we akkoord met de voorstellen. 
 

PROGRAMMA 2: OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID   
De regionalisering van de brandweer heeft ons aller instemming gehad, echter in 
tegenstelling tot de afspraak staat de berichtgeving op een laag pitje en blijven de kosten 
stijgen. Ook hier zouden we graag zien dat u zich sterk maakt voor de zogenaamde ‘trap 
af’ regeling. Graag blijven we op de hoogte van de ontwikkelingen. 
 
De portefeuillehouder veiligheid willen we nadrukkelijk vragen zich in te spannen voor 
een tweede wijkagent in onze regio. 
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PROGRAMMA 3: ECONOMISCHE AANGELEGENHEDEN 
Hoewel de gemeente niet direct invloed heeft op de samenstelling van de soorten 
productie die plaatsvinden op het bedrijventerrein zou meer differentiatie ten goede 
komen aan de werkgelegenheid. Een breder werkaanbod, met name in de zachte sector, 
beperkt het forensenverkeer, hetgeen weer positief is voor de kwaliteit van het milieu.  

Ook willen wij, evenals het college, voorlopig geen beperkingen in de activiteiten rondom 
recreatie en toerisme. 
 
PROGRAMMA 4. ONDERWIJS  
De voorgestelde bezuinigingen in dit programma zijn ons inziens erg pijnlijk maar helaas 
wel onontkoombaar. Het afschaffen van de ondersteuning van het verkeersexamen, het 
project ‘school en politiek’, maatschappelijke stages en het afschaffen van het 
schoolzwemmen raken het onderwijs hard. Onze fractie wil daarom het college met klem 

vragen om voor de voorgestelde bezuinigingen zoveel mogelijk te zoeken naar 
alternatieve partijen die deze taken op zich kunnen nemen. Zo hopen wij dat Veilig 
Verkeer Nederland (VVN) een rol kan gaan spelen in het ondersteunen van de 
verkeersexamens . Daarnaast beseffen wij dat het project ‘school en politiek’ in de 
huidige vorm te veel geld kost. Wel vindt onze fractie het dermate jammer dat dit project 
stopt dat wij een eventueel voorstel van de werkgroep voor een afgeslankte en minder 
kostbare vorm zeker zullen ondersteunen. 

 
Tevens maken wij ons zorgen over de impact die het afschaffen van het schoolzwemmen 
op de begroting van het zwembad zal hebben. Jonge kinderen raken door de afschaffing 
van het schoolzwemmen minder bekend met het Lopikse zwembad. Daarnaast kunnen 
en zullen ouders overgaan naar zwemles in een (binnen)bad elders, waar kinderen het 
gehele jaar zwemles krijgen. Het feit dat het kind nu schoolzwemmen in Lopik 
aangeboden krijgt, is voor ouders een stimulans om hun kind ook de particuliere lessen 

in Lopik te laten volgen. Nu het schoolzwemmen wegvalt en de toegangsprijzen omhoog 
gaan, maken wij ons zorgen over de exploitatie en zijn wij bang dat de 
bezoekersaantallen sterk zullen dalen.  
Naast deze financiële zorgen willen wij het college vragen een heldere informatie 
voorziening te presenteren rondom het aanvragen van een vergoeding voor leszwemmen 
richting minder draagkrachtige ouders. Wij beseffen dat het leren zwemmen aan 
kinderen geen gemeentelijke taak is, maar hopen dat met de juiste informatievoorziening 
er voor geen enkel kind het risico zal zijn dat hij/zij niet leert zwemmen vanwege 
financiële beperkingen.  
 
Daarnaast willen wij voorstellen om de leerling-prognose niet per twee maar per drie jaar 
te laten uitvoeren. Dit levert een extra bezuiniging van € 500,- op.  
 
Ondanks de bezuinigingen in dit programma zijn wij tevreden over het feit dat 
voorgestelde bezuinigingen niet ten laste komen van de ontwikkeling van kinderen en dat 

bijvoorbeeld het schrappen van logopedie op de scholen niet als bezuiniging wordt 
voorgesteld 
  
PROGRAMMA 5: WELZIJN/SPORT/CULTUUR 
Onze fractie is van mening dat dorps- en buurthuizen in onze kernen een zeer 
belangrijke rol spelen. Deze voorzieningen zijn bij uitstek geschikt om de sociale cohesie 
in de kernen te versterken. Wij zijn daarom ook content met de komst van een nieuw 

dorpshuis in de kern Lopik en een verbouwd dorpshuis in Benschop.   
Met betrekking tot de realisatie van een nieuw dorpshuis in Lopik en de verbouw in 
Benschop roepen wij het college op voortvarend te werk te blijven gaan bij de realisatie 
van deze voorzieningen.   
 
Daarnaast willen wij, evenals het college, de bibliotheek in Benschop zeer zeker 
behouden.  
 
Tevens wil onze fractie ondersteuning bieden aan de oprichting van een jongerenraad. 
Onder jongerenraad verstaan wij hier niet het zogenaamde project ‘school en politiek’, 
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maar een vorm van discussie over politieke onderwerpen waaraan jongeren vanaf 
ongeveer vijftien jaar deel kunnen nemen. Wat ons betreft is een jongerenraad alleen 
wenselijk en mogelijk als deze breed is samengesteld. Dat wil zeggen dat er een 
evenredige vertegenwoordiging van georganiseerde en niet-georganiseerde jongeren aan 
deelnemen. Participatie van jongeren ziet onze fractie als dermate belangrijk dat wij 

bereid zijn hier incidenteel geld beschikbaar voor te stellen.  
 
PROGRAMMA 6: WERK EN INKOMEN 
De vorming van een nieuw kabinet heeft zeker voor dit programma enorm veel impact. 
Want, afgezien van de door niemand bestreden noodzaak om te bezuinigen, worden de 
accenten erg eenzijdig gelegd. Wie veel verdient hoeft weinig te vrezen, maar wie aan de 
onderkant zit, komt er minder goed af. 
Wij zijn ontzettend dankbaar en trots dat het Lopikse college deze trend niet heeft 

doorgezet naar gemeentelijk niveau en dwars tegen de trend in de zwakkeren in de 
Lopikse samenleving buiten schot heeft gehouden. Wij hebben in dit programma dan ook 
geen wijzigingen op de gedane voorstellen. 
 
PROGRAMMA 7: ZORG 
Evenals in het vorige programma zijn wij content met het feit dat hier geen 
bezuinigingen vallen. De afwezigheid van bezuinigingen op ouderenzorg, de WMO en de 

mantelzorg sieren naar onze mening de voorgestelde bezuinigingsplannen. Een wens van 
onze fractie blijft de samenwerking met woningbouwverenigingen voor het realiseren van 
aangepaste woningen. Dit beperkt in de toekomst de uitgaven voor verbouwingen voor 
bijvoorbeeld een traplift of een aangepaste douche. 
Wij zien de komst van een Centrum voor Jeugd en Gezin met veel vertrouwen tegemoet 
en hopen dat dit centrum bij zal dragen aan de samenhang in jeugdzorg en jeugdbeleid.  
 

Wij hebben geen wijzigingen en/of toevoegingen op de overige voorstellen.  
 
PROGRAMMA 8: NATUUR, MILIEU EN OUDHEIDKUNDE   
Een kostenberekening toepassen voor het ophalen van grof vuil heeft onze instemming, 
wellicht zullen de inwoners dit zoveel mogelijk zelf gaan regelen. Wel zijn wij van mening 
dat het ophalen van groenafval instant moet blijven, anders voorzien wij veel praktische 
problemen voor de burger. 
Voor de wenselijkheid om papier in te zamelen m.b.v. een zogenaamde blauwe container 
plaatsen wij onze vraagtekens: 
A – Wegen de kosten van aanschaf van de containers op tegen de opbrengst van minder 
restafval? 
B – steeds meer inwoners hebben hun bruine/grijze container in de voortuin of 
gezamenlijk achterpad staan, maakt een derde container de omgeving niet nog 
rommeliger? 
C – Is de continuïteit gegarandeerd, zoals dit nu gegarandeerd wordt door de vele 

vrijwilligers die zich inzetten voor het ophalen van het papier? 
 
Gezien het succes van de plastic inzameling waarbij duidelijk aantoonbaar is dat dit een 
positief effect heeft op het minder aanbieden van rest afval, denken wij dat het haalbaar 
is de inzamelfrequentie te verlagen.  
Ons voorstel is de ophaal cyclus te verlagen van 1x per 2 weken naar 1x per drie weken. 
Kosten besparing manuren plus brandstof € 37.000,- 

 
Verder hebben wij geen wijzigingen en/of opmerkingen op de voorstellen. 
 
PROGRAMMA 9: RUIMTELIJK BELEID EN VOLKSHUISVESTING 
Het gebruik van het overige deel van het MOB complex Jaarsveld en de daaraan 
gekoppelde verkoop aan een plaatselijke ondernemer, hebben onze instemming. Wel 
willen we met nadruk aangeven dat er voldoende ruimte gecreëerd dient te worden als 
buffer tussen de begraafplaats en de eventueel te ontwikkelen activiteiten. 
 
Verder hebben wij geen wijziging in de voorstellen. 
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PROGRAMMA 10: BEHEER 
Wij zijn het niet eens met het voorstel betreffende het inperken van het 
personeelsbestand voor het openbaar groen. Het areaal groen is de laatste jaren enorm 
uitgebreid terwijl het personeelsbestand niet is meegegroeid. Hierdoor is het onderhoud 

aan de  groenvoorziening al jaren op een te laag peil. Inmiddels zijn er plaatsen die er 
zeer onverzorgd uitzien en die zelfs dumpplaatsen zijn geworden voor tuinafval, blikwerk 
en dergelijke. Als reactie op de door onze fractie geuite verontrustringen omtrent dit 
onderwerp in de commissievergadering van september 2010 heeft de portefeuillehouder 
aangegeven dat het achterstallig onderhoud in de groenvoorziening met name te wijten 
is aan personele problemen. De portefeuillehouder heeft in deze vergadering toegezegd 
ons in de begroting van 2011 een structurele oplossing voor dit probleem te presenteren. 
Onze fractie ziet het inkrimpen van het personeelsbestand in het onderhoud groen met 1 

FTE zeker niet als structurele oplossing voor dit probleem.  
We verzoeken het college dringend maatregelen te treffen en gelden vrij te maken om 
krimp in de personeelssterkte te voorkomen. Of te zoeken naar alternatieven.  
Zie ook ons voorstel bij de dekkingsmiddelen 
 
PROGRAMMA 11: MIDDELEN  
In dit programma stellen wij geen wijzigingen voor op de voorstellen. 

 
DEEL 2 BEGROTING EN ALGEMENE DEKKINGSMIDDELEN  
De staat van meerjarenperspectief en het daarbij behorende dekkingsplan geeft een 
helder beeld. 
 
Zoals in programma 8 reeds genoemd, vragen wij extra aandacht voor de 
groenvoorziening en verzoeken wij u om daar blijvend zorg aan te besteden. Onze fractie 

zou graag zien dat, mede met de door ons voorgestelde bijdrage, het college zich inspant 
om de huidige bezetting te behouden en zo onze kernen voor verdere vervuiling en 
verloedering te behoeden.  
Wij stellen de volgende bijdrage voor: 
 
Prog 1 :   Jumelage bijdrage per 2014 stoppen. €  5.000,-  
Prog 1 :   Raadsuitjes opschorten   €  2.000,- 
Prog 4 :   Schoolzwemmen (extra)   €  4.000,-   
Prog 4 :   Leerling-prognoses verminderen. €     500,- 
Prog 8 :   Besparing bij ophalen restafval           € 37.000,- 
Totaal :         

€  48.500,- 
 
A. LOKALE HEFFINGEN.  
Het voorstel om vanwege de eerder genoemde mogelijkheden dit jaar de belastingdruk 

te verlagen door middel van verschuiving van belastingen heeft onze instemming en is 
zeker een opsteker voor de burger in deze financieel onzekere tijd.  
 
Tenslotte, de ChristenUnie voelt zich verantwoordelijk om op te komen voor de belangen 
van alle inwoners van Lopik. Onze fractie hoopt dat – samen met de andere partijen en 
het college-  ook in de komende jaren weer waar te kunnen maken en gaat er van uit 
met de in deze algemene beschouwingen aangedragen voorstellen/alternatieven daar 

een zinvolle bijdrage aan te leveren. 
 
November 2010, 
Fractie ChristenUnie, 
 
Dick van den Broek 
Anne de Korte 


